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Protokół Nr 70/23 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, które 

odbyło się 24 sierpnia 2023 r. w sali 202 Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Świętokrzyskiego w Kielcach, w godzinach 09.35 - 11.45. 

 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzenie prowadziła Pani Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu  

i Finansów.  

 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji oraz zaproszeni goście. 

 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Komisja przyjęła do realizacji następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Wiślica w 2023 r. z przeznaczeniem na zakup ekspozycji muzealnej w Domu Długosza. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Wiślica z przeznaczeniem  na realizację zadania pn. „Przebudowa odcinka drogi 

wewnętrznej w miejscowości Koniecmosty”. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2040. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2023 

rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2023 

rok. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2023 

rok. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajecie 1 m2 pasa 

drogowego dróg wojewódzkich, dla których zarządca jest Zarząd Województwa 

Świętokrzyskiego, na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem 

 i ochroną dróg Województwa Świętokrzyskiego. 
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9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze 

darowizny, przez Województwo Świętokrzyskie na rzecz Muzeum Narodowego  

w Kielcach prawa własności nieruchomości położonych w Wiślicy. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze 

darowizny, przez Województwo Świętokrzyskie na rzecz Muzeum Zamkowego  

w Sandomierzu nieruchomości położonej w Sandomierzu. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży, nieruchomości położonej 

w gminie Zagnańsk, w obrębie Zachełmie. 

12. Sprawy różne. 

 

Materiały do pkt. 2-11 stanowią załączniki do akt LXII sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Przebieg posiedzenia 

Ad 2. 

Pan Grzegorz Rykowski, Kierownik w Departamencie Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Wiślica w 2023 r. z przeznaczeniem na zakup ekspozycji muzealnej w Domu Długosza. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Wiślica w 2023 r. z przeznaczeniem  

na zakup ekspozycji muzealnej w Domu Długosza (Opinia Nr 344/23 stanowi załącznik nr 4 

do protokołu). 

 

Ad 3. 

Pani Anna Grzela, Dyrektor Departamentu Infrastruktury, Transportu i Komunikacji 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Wiślica  

z przeznaczeniem  na realizację zadania pn. „Przebudowa odcinka drogi wewnętrznej  

w miejscowości Koniecmosty”. 
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W dyskusji głos zabrali:  

Przewodnicząca Komisji Magdalena Zieleń, która zapytała, czy to gmina zwróciła się  

o pomoc w wysokości 20 tys. zł. 

Dyrektor Anna Grzela odpowiedziała twierdząco dodając, że kwota ta nie może być wkładem 

własnym do tzw. powodziowego.  

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Wiślica z przeznaczeniem  na realizację 

zadania pn. „Przebudowa odcinka drogi wewnętrznej w miejscowości Koniecmosty” (Opinia 

Nr 345/23 stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

Ad 4-7. 

Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa przedstawiła projekty uchwał 

w sprawie: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 

2040, 

- zmian w budżecie województwa na 2023 rok, 

- zmian w budżecie województwa na 2023 rok, 

- zmian w budżecie województwa na 2023 rok. 

W dyskusji głos zabrali:  

Wiceprzewodniczący Komisji Arkadiusz Bąk, który odnosząc się do zwiększenia wydatków 

majątkowych na wydatki inwestycyjne na drogach – pozycja dotycząca ok. 15 % wzrostu, 

zapytał m.in.: jak przebiegały negocjacje z tym związane, co uległo zmianie, jakie ceny 

obowiązywały na początku oraz później, czy w umowach zawarte były klauzule waloryzacyjne 

- jeśli tak, to jak one wyglądały.  

 

Dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach Jerzy Wrona 

udzielił odpowiedzi na zadane pytania przez przedmówcę.  

 

Skarbnik Województwa nadmieniła, że jeżeli w umowie będzie oszacowana wartość 

dodatkowych środków z tytułu waloryzacji – konkretna wskazana – to zabezpieczone zostaną 
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środki na całość. Natomiast jeżeli będzie warunkowo, to nie zostanie zabezpieczona konkretna 

kwota, gdyż brak będzie podstaw -  będą one w rezerwie.   

 

Komisja Budżetu i Finansów przy 4 głosach „za” i 4 głosach „wstrzymujących się”  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2040 (Opinia Nr 346/23 stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu). 

Komisja Budżetu i Finansów przy 5 głosach „za” i 3 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2023 rok (Opinia 

Nr 347/23 stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

 

Komisja Budżetu i Finansów przy 4 głosach „za” i 4 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2023 rok (Opinia 

Nr 348/23 stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

 

Komisja Budżetu i Finansów przy 7 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2023 rok (Opinia 

Nr 349/23 stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

 

Ad 8. 

Pani Anna Grzela, Dyrektor Departamentu Infrastruktury, Transportu i Komunikacji 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajecie 1 m2 pasa 

drogowego dróg wojewódzkich, dla których zarządca jest Zarząd Województwa 

Świętokrzyskiego, na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem  

i ochroną dróg Województwa Świętokrzyskiego. 

Dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach Jerzy Wrona 

uzupełnił informacje dotyczące omówionego przez Dyrektor Annę Grzelę projektu uchwały. 

W dyskusji, w której głos zabrali: wiceprzewodniczący Komisji Arkadiusz Bąk, radny 

Janusz Koza, radny Grzegorz Świercz, radny Andrzej Swajda oraz dyrektor Jerzy Wrona 

analizowano wysokości stawek opłat za zajecie 1 m2 pasa drogowego dróg wojewódzkich  

w stosunku do kwestii z nimi związanych. W związku z brakiem uzyskania wyczerpujących 
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informacji od dyrektora Jerzego Wrony, członkowie Komisji zawnioskowali o uzupełnienie  

i przekazanie ich przed zbliżającą się sesją Sejmiku.  

Komisja Budżetu i Finansów 3 głosami „przeciw” i 2 głosami „wstrzymującymi się” 

negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajecie 1 m2 

pasa drogowego dróg wojewódzkich, dla których zarządca jest Zarząd Województwa 

Świętokrzyskiego, na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem  

i ochroną dróg Województwa Świętokrzyskiego (Opinia Nr 350/23 stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu). 

Ad 9. 

Pan Rafał Kosiński, Dyrektor Departamentu Nieruchomości, Geodezji i Planowania 

Przestrzennego przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze 

darowizny, przez Województwo Świętokrzyskie na rzecz Muzeum Narodowego w Kielcach 

prawa własności nieruchomości położonych w Wiślicy. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze darowizny, przez Województwo 

Świętokrzyskie na rzecz Muzeum Narodowego w Kielcach prawa własności nieruchomości 

położonych w Wiślicy (Opinia Nr 351/23 stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

Ad 10. 

Pan Rafał Kosiński, Dyrektor Departamentu Nieruchomości, Geodezji i Planowania 

Przestrzennego przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze 

darowizny, przez Województwo Świętokrzyskie na rzecz Muzeum Zamkowego  

w Sandomierzu nieruchomości położonej w Sandomierzu. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze darowizny, przez Województwo 

Świętokrzyskie na rzecz Muzeum Zamkowego w Sandomierzu nieruchomości położonej  

w Sandomierzu (Opinia Nr 352/23 stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 
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Ad 11. 

Pan Rafał Kosiński, Dyrektor Departamentu Nieruchomości, Geodezji i Planowania 

Przestrzennego przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży, nieruchomości położonej  

w gminie Zagnańsk, w obrębie Zachełmie. 

 

W dyskusji, w której głos zabrali: przewodnicząca Komisji Magdalena Zieleń, 

wiceprzewodniczący Komisji Arkadiusz Bąk, radny Grzegorz Świercz, radny Andrzej 

Swajda, dyrektor Rafał Kosiński oraz dyrektor Jerzy Wrona rozmawiano na temat sytuacji 

dotyczącej nieruchomości wskazanej w przedmiotowym projekcie uchwały. Komisja poprosiła 

przy tym o udostępnienie pisemnej zgody właściciela działki, na którą „wszedł” chodnikiem 

ŚZDW w Kielcach. 

Ponadto członkowie Komisji poprosili o przekazanie im wykazu pełnych kosztów związanych 

z rozbiórką nieruchomości położonej w gminie Bałtów, oznaczonej w ewidencji gruntów  

i budynków, w obrębie Okół, jako działka nr 3594/2 o pow. 0,0826 ha, zabudowanej budynkiem 

mieszkalnym i dwoma budynkami gospodarczymi przed najbliższą sesją Sejmiku. 

Komisja Budżetu i Finansów 3 głosami „przeciw” i 2 głosami „wstrzymującymi się” 

negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży, nieruchomości położonej  

w gminie Zagnańsk, w obrębie Zachełmie (Opinia Nr 353/23 stanowi załącznik nr 13  

do protokołu). 

 

Ad 12. 

W punkcie „Sprawy różne” głos zabrali: 

Wiceprzewodniczący Komisji Arkadiusz Bąk, który zwrócił uwagę na zaniedbane ścieżki 

rowerowe (porośnięte wysokimi chwastami) przy drogach wojewódzkich nr 751 i 754, jak 

również pozarastany nowy parking wybudowany na wysokości Krzemionek.  

Dyrektor Jerzy Wrona zobowiązał się do przygotowania wyjaśnień na poruszoną przez 

swojego przedmówcę kwestię.  
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Radny Grzegorz Świercz poprosił, aby Przewodnicząca Komisji zobowiązała ŚZDW  

w Kielcach  do przekazania pełnych kosztów związanych z rozbiórką nieruchomości położonej 

w gminie Bałtów. 

Radny Andrzej Swajda zapytał, czy działka ta została włączona do pasa drogowego, czy jest 

własnością województwa jako działka nie będąca w części pasa.  

Wiceprzewodniczący Komisji Arkadiusz Bąk poruszył temat zmiany przeprofilowania drogi 

w miejscowości Koprzywnica. Ponadto zadał pytanie, kiedy została podjęta decyzja o budowie 

tam chodnika.  

Dyrektor Jerzy Wrona poinformował o odbytym spotkaniu z mieszkańcami ulicy na której 

owa inwestycja się odbywa. Podkreślił, że żadna z uczestniczących w nim osób nie wniosła 

uwag, wręcz przeciwnie - wszyscy byli zadowoleni i prosili o kontynuację prac. Nadmienił,  

że chodnik został na tą chwilę wykonany w 80%, odwodnienie było dotychczas 

powierzchniowe i nadal takie jest. Droga miała przekrój daszkowy, teraz ma jednostronnie 

zbudowany chodnik dlatego przeprojektowuje się ją na spadek jednostronny, by przy chodniku 

nie zatrzymywała się woda.  

Radny Andrzej Swajda dokonał podsumowania powyższego zadania. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

                                                                                                      Przewodnicząca Komisji 

 

                                                                                                           Magdalena Zieleń 

Protokół sporządziła: 

 

Justyna Kobiec - Pronobis    


